
 

 
Αθήνα, 5 Μάϊου 2021 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τους υπουργούς: 

 

• Περιβάλλοντος και  Ενέργειας 
 

• Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

• Τουρισμού 
 

 

Περιβαλλοντικά και αναπτυξιακά ζητήματα εγείρονται από τη χωρίς 
σχέδιο και διαβούλευση προώθηση μεγάλων επενδύσεων 
Φωτοβολταικών Πάρκων σε δασικές εκτάσεις και βοσκότοπους στην ΠΕ 
Δράμας  

 
Η περαιτέρω διείσδυση των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και η πλήρης 
απανθρακοποίηση του ενεργειακού μίγματος της χώρας αποτελούν 
επιβεβλημένη επιλογή, η οποία ωστόσο οφείλει να συμβαδίσει με τον εξίσου 

επιβεβλημένο στόχο της προστασίας της βιοποικιλότητας και του φυσικού 
περιβάλλοντος, στηρίζοντας παράλληλα την τοπική ανάπτυξη και παραγωγή. 
Στο πλαίσιο αυτό, επιβάλλεται η ορθή χωροθέτηση όλων των έργων 
αξιοποίησης των Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας στη βάση 

επικαιροποιημένων τεχνολογικών και περιβαλλοντικών δεδομένων  και με 
απόλυτο σεβασμό στις ιδιαιτερότητες κάθε περιοχής. Ωστόσο, η κυβέρνηση 
φαίνεται ότι επέλεξε να προχωρήσει στον τομέα αυτόν, χωρίς συνολικό σχέδιο 
και ερήμην των τοπικών κοινωνιών. 

 
Σε κοινή επιστολή που υπογράφουν ο θεματικός αντιπεριφερειάρχης 
αγροτικής οικονομίας της Περιφέρειας Αν. Μακεδονίας-Θράκης Γ. Ζιμπίδης, ο 
αντιπεριφερειάρχης Π.Ε Δράμας, οι δήμαρχοι Δράμας, Δοξάτου, 

Προσοτσάνης, Νευροκοπίου και Παρανεστίου καθώς και οι κτηνοτροφοικοί 
σύλλογοι Δράμας, Νευροκοπίου και Προσοτσάνης,  καλείται ο υπουργός 
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων να μην παραχωρήσει με μίσθωση μια 
τεράστια έκταση 7.500 στρεμμάτων σε εταιρείες για την εγκατάσταση μεγάλου 

αριθμού φωτοβολταικών πάρκων. Όπως αναφέρουν στην επιστολή τους οι 
υπογράφοντες,  οι εταιρείες αυτές έχουν χαρτογραφήσει οποιαδήποτε 
ελεύθερη έκταση υπάρχει (ως επί το πλείστον ορεινός όγκος, βοσκότοποι) 
αλλά και καλλιεργήσιμες εκτάσεις και ζητούν από την Διεύθυνση Πολιτικής 

Γης του υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης την μίσθωσή τους, προκειμένου να 
εγκαταστήσουν μεγάλα φωτοβολταϊκά πάρκα. 
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Οι εκπρόσωποι της αυτοδιοίκησης και των κτηνοτρόφων, χαρακτηρίζουν την 
συγκεκριμένη υπόθεση ως οικολογικό, περιβαλλοντικό και αναπτυξιακό 

έγκλημα, αναλογιζόμενοι και περιγράφοντας  τις επιπτώσεις αυτής της 
«επένδυσης»  στο πλούσιο δασικό περιβάλλον, την τουριστική ανάπτυξη και 
την αγροτοκτηνοτροφική παραγωγή, με ότι αυτό συνεπάγεται για την 
γενικότερη οικονομική προοπτική της περιοχής. 

 
Συγκεκριμένα, όπως τονίζεται στην επιστολή, πέραν της ενδεχόμενης 
σωρευτικής επιβάρυνσης και οπτικής όχλησης (από τις παρυφές του 
Φαλακρού και του όρους Μενοικίου, έως τις πηγές του Αγγίτη και το σπάνιο 

σπήλαιο Μααρά),  απειλούνται με αφανισμό οι κτηνοτρόφοι της περιοχής 
καθώς δεν θα έχουν πλέον πρόσβαση σε μεγάλες εκτάσεις βοσκοτόπων, ενώ 
παράλληλα θα υπάρξει σημαντική απώλεια εισοδήματος λόγω απώλειας 
αγροτικών επιδοτήσεων. Σημειώνουν δε ότι η επένδυση των Φωτοβολταϊκών 

Πάρκων δεν φέρνει παρά ελάχιστες μόνιμες θέσεις εργασίας.  
 
Από τις παραπάνω αιτιάσεις και αντιρρήσεις των εκπροσώπων σύσσωμης 
της τοπικής αυτοδιοίκησης και των κτηνοτροφικών συλλόγων της 

Περιφερειακής μας Ενότητας, καθίσταται σαφές, ότι, εφόσον επιβεβαιωθεί, η 
εγκατάσταση σε έκταση 7,500 στρεμμάτων φωτοβολταϊκών πάρκων, όχι μόνο 
δεν θα ενισχύσει αλλά θα βλάψει σοβαρά την τοπική οικονομία, επιφέροντας 
βαρύτατο πλήγμα στον ήδη δοκιμαζόμενο κλάδο της κτηνοτροφίας στην ΠΕ 

Δράμας και επηρεάζοντας αρνητικά την ανάπτυξη του ορεινού τουρισμού 
στην περιοχή μας, όπου ο δασικός πλούτος αποτελεί σημείο αναφοράς και 
έλξης επισκεπτών. 
 

Από όσα γίνονται γνωστά μέχρι σήμερα, παραμένει ασαφές το στάδιο 
αδειοδότησης των συγκεκριμένων έργων, εάν έχει ολοκληρωθεί η 
περιβαλλοντική τους αδειοδότηση (και με ποιους όρους), και ποιες υπήρξαν οι 
γνωμοδοτήσεις και οι απόψεις των τοπικών φορέων, των περιφερειακών 

υπηρεσιών και της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης κατά τη 
διαδικασία αυτή, καθώς και εάν έγινε ενημέρωση και συζήτηση για τα 
συγκεκριμένα έργα σε τοπικό επίπεδο.  
 

Από την άλλη διαπιστώνεται στην ίδια επιστολή η αντίθεση των σχεδίων 
αυτών με την πρόθεση των τοπικών φορέων της Δράμας να προωθήσουν την 
συγκρότηση και λειτουργία Ενεργειακών Κοινοτήτων που θα συνεισφέρουν 
στην πράσινη ενέργεια, στην τοπική ανάπτυξη και στην οικονομία. Όμως και 

στο πεδίο αυτό είναι προφανή τα αποτελέσματα της πολιτικής της 
κυβέρνησης ΝΔ που αποδομεί και θέτει εμπόδια στην ανάπτυξη των 
Ενεργειακών Κοινοτήτων του Ν. 4513/2018, ενός καινοτόμου νόμου της 
κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, ενώ προωθεί έργα λίγων εταιρειών που 

εξελίσσονται εις βάρος των συμφερόντων των τοπικών κοινωνιών. Οι 
Ενεργειακές Κοινότητες και στη Δράμα θα αποτελούσαν λύση για την 
ανάπτυξη ΑΠΕ εφόσον σε αυτές μετέχουν οι τοπικές κοινωνίες και οι τοπικοί 
επαγγελματίες.. 

 
 



Επειδή, η παραχώρηση σε εταιρείες με μίσθωση, εκτεταμένων εκτάσεων 
βοσκοτόπων για την εγκατάσταση Φωτοβολταικών Πάρκων, θα στερήσει τους 
κτηνοτρόφους της περιοχής μας από τη χρήση βοσκοτόπων, απειλώντας 

ευθέως την επιβίωση του κλάδου και πλήττοντας την οικονομική 
δραστηριότητα  
 
Επειδή, η υλοποίηση αυτών των σχεδίων και μάλιστα χωρίς προηγούμενη 

διαβούλευση με την τοπική κοινωνία, θα αλλοιώσει σοβαρά την 
περιβαλλοντική- δασική φυσιογνωμία της περιοχής με ότι αυτό συνεπάγεται 
για την ανάπτυξη ενός ήπιου, βιώσιμου ορεινού τουρισμού 
 

Επειδή, πλέον είναι εμφανής η έλλειψη σχεδιασμού ανάπτυξης των ΑΠΕ για 
την μετάβαση της χώρας στην εποχή της κλιματικής ουδετερότητας, με όρους 
που να συμβαδίζουν με την παράλληλη ισόρροπη ανάπτυξη άλλων 
οικονομικών δραστηριοτήτων και με ολοκληρωμένο χωρικό σχεδιασμό. 

 
 
Ερωτώνται οι αρμόδιοι κ.κ. Υπουργοί: 
 

1. Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η αδειοδότηση των εν λόγω έργων στην 
ΠΕ Δράμας; Τι έκταση καταλαμβάνουν; 
 

2. Έχει ολοκληρωθεί η περιβαλλοντική αδειοδότηση των εν λόγω 

έργων και, αν ναι, ποιες ήταν οι γνωμοδοτήσεις της 
αυτοδιοίκησης και των αρμόδιων υπηρεσιών; Πραγματοποιήθηκε 
ανάλυση σωρευτικών επιπτώσεων στις τοπικές δραστηριότητες 
και στο περιβάλλον; 

 
3. Σκοπεύει τελικά η κυβέρνηση ΝΔ να στηρίξει το θεσμό των 

ενεργειακών κοινοτήτων, επαναφέροντας τα χρηματοδοτικά και 
θεσμικά εργαλεία που είχαν εξασφαλιστεί επί ΣΥΡΙΖΑ και 

εναρμονίζοντας τα κίνητρα με το ευρωπαϊκό θεσμικό πλαίσιο; 
 
4. Προτίθεται το υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης να παραχωρήσει 

με μίσθωση σε εταιρείες,  εκτάσεις 7.500 στρεμμάτων (ως επί το 

πλείστον ορεινές, βοσκοτόπους και καλλιεργήσιμες γαίες), για 
την εγκατάσταση  έργων ΑΠΕ και ποιών; 

 
5. Πως θα αντιμετωπίσει το υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, το 

πολύ σοβαρό κίνδυνο αφανισμού του ήδη βαριά πληττόμενου 
κτηνοτροφικού κλάδου της περιοχής, σε περίπτωση που γίνει 
τελικά η παραχώρηση-μίσθωση και αποκλεισθεί η δυνατότητα 
πρόσβασης των κτηνοτρόφων στις εκτάσεις των βοσκοτόπων;  

 
6. Με ποια μέτρα θα αντιμετωπισθούν οι ενδεχόμενες συνέπειες που 

θα έχουν στην τοπική οικονομική ανάπτυξη και ιδίως στην ήπια 
τουριστική αξιοποίηση του φυσικού πλούτου της περιοχής, η 

υλοποίηση αυτών των έργων; 
 
                                                        



Ο ερωτών βουλευτής 
 
 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 
 




